
PROTOKÓŁ Nr LXXX/2024

z przebiegu LXXX sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 4 kwietnia 2024 r.

od godziny 1315 do 1445 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, 

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny. 

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki.

Inni goście:

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i powitanie zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pana Romana Łuki.

5. Wystąpienie  Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusławy Jagodzińskiej. 

6. Podsumowanie działalności Rady Miejskiej w Wyrzysku w kadencji 2018-2024.

7. Wręczenie podziękowań radnym Rady Miejskiej w Wyrzysku.

8. Wystąpienia zaproszonych gości. 

9. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji i powitanie zaproszonych gości. 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, 

tj. 100% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad. 

W  dalszej  części  Przewodniczący  obrad  zapytał,  czy  są  jakieś  wnioski  do  przedstawionego 

porządku obrad.

Wniosków nie zgłoszono. 

Ad.4 Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pana Romana Łuki.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad, w którym 

zabrał głos: ,,Szanowni Państwo, mam nieskrywaną satysfakcję przewodniczyć dzisiejszej LXXX 

uroczystej sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Wspomniana kadencja rozpoczęła się

w dniu 19 listopada 2018 roku, a termin jej zakończenia upłynie z dniem 30 kwietni br.  Należy 

dodać,  że  jeszcze  do  2018  roku  obowiązywała  w  Polsce  4-letnia  kadencja  sprawowana  przez 

jednostki  samorządu  terytorialnego  wszystkich  szczebli.  Od  jesieni  2018  roku  ustawodawca 

wydłużył  przedmiotową  kadencję  do  5  lat.  Dla  lepszego  zobrazowania  kwestii  zmian  w  tym 

zakresie  posłużę  się  informacjami  z  oficjalnej  strony  internetowej  Prezydenta  Rzeczypospolitej 

Polski – Dnia 22 listopada  2022 roku Prezydent RP podpisał ustawę z dnia 29 września 2022 roku 

o przedłużeniu kadencji organu jednostek samorządu terytorialnego. Deklarowanym celem ustawy 

z dnia 29 września 2022 roku  o przedłużeniu kadencji organu jednostek samorządu terytorialnego 

jest zmiana terminów wyborów samorządowych, poprzez wydłużenie kadencji samorządowej do 30 

kwietnia 2024 roku. Potrzeba tej zmiany wynika z faktu, iż w związku z wejściem w życie ustawy

z dnia 11 listopada 2018 roku, o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli 

w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych (Dz. U.

z 2018 r. poz. 130), która wydłuża kadencję organów jednostek samorządu terytorialnego z 4 do 5 

lat, doszło do skumulowania dat wyborów parlamentarnych i samorządowych w 2023 roku. Ustawa 

ma charakter  epizodyczny,  a  także przepisy wprowadzają czasowe odstępstwa od uregulowanej 

materii.  W trakcie  obrad  I  sesji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  kadencji  2018-2024  w  dniu  19 

listopada 2018 roku odbyło się ślubowanie Burmistrza Wyrzyska, Radnych oraz dokonano wyboru 
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Przewodniczącego Rady,  dwóch Wiceprzewodniczących Rady,  a  także  powołano stałe  Komisje 

Rady Miejskiej w Wyrzysku. W mijającej kadencji Wysoka Rada odbyła 80 sesji i tak: w 2018 roku 

odbyły się 4 sesje; w 2019 roku odbyło się 14 sesji i w tym 1 sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 

ustawy o samorządzie gminnym na wniosek burmistrza – w tym przypadku Przewodniczący Rady 

obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku; w 

2020 roku odbyło się 13 sesji i w tym 1 sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3; w 2021 roku odbyło  

się 12 sesji i w tym 2 sesje zwołane w trybie art. 20 ust. 3; w 2022 roku odbyło się 17 sesji i w tym 

8 zwołanych w trybie art. 20 ust. 3; w 2023 roku  odbyło się 16 sesji i w tym 8 zwołanych  w trybie  

art. 20 ust. 3; w 2024 roku do chwili obecnej obyły się 4 sesje i w tym 2  sesje zwołane w trybie art.  

20 ust. 3. Do najważniejszych obrad podczas sesji danego roku należy sesja, na których budżet  

gminy uchwalano na kolejny rok oraz tzw. sesje absolutoryjne.  Absolutorium jest instytucją ściśle 

powiązane  z  sesją  budżetową.  Jest  wyrazem  akceptacji  rady  dla  sposobu  wykonania  budżetu

w poprzednim roku przez burmistrza. Wotum zaufania jest ustosunkowaniem się rady do informacji  

przedstawionej przez burmistrza w roku w raporcie o stanie gminy, które obejmuje podsumowanie 

działalności burmistrza w roku poprzednim. Chciałbym zaakcentować, że w każdym roku mijającej 

kadencji  organów Gminy Wyrzysk, Pani Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska zawsze 

uzyskiwała  absolutorium  i  wotum  zaufania.  Przez  ostatnie  5  lat  doświadczyliśmy  wiele 

przeciwności, które utrudniały funkcjonowanie gminy. W marcu 2020 roku ogłoszono pandemię 

covid-19, co zmieniło nasze życie. Do tego dochodzi woja na Ukrainie i drastyczny wzrost kosztów 

utrzymania  i  funkcjonowania  jednostek  gminnych,  i  w  tym  wzrost  energii,  kosztów  pracy

i świadczonych usług. Takie same skutki odczuli wszyscy członkowie wspólnoty samorządowej 

Gminy Wyrzysk. Warto dodać, że dzięki starannym przestrzeganiem obostrzeń przez Wysoką Radę 

oraz  dzięki  uprzejmości  dyrekcji  i  społeczności  Szkoły  Podstawowej  im.  Powstańców 

Wielkopolskich w Wyrzysku, którzy udostępnili nam salę widowiskową  do odbywania sesji rady, 

udało nam się uniknąć obrad prowadzonych w trybie zdalnym. Niezmiernie ważnym dla naszego 

samorządu był  fakt  podejmowania  decyzji  o  znaczeniu gminnym przy jak najszerszym udziale 

przedstawicieli  środowisk  lokalnych,  takich  jak:  mieszkańców,  związków  zawodowych, 

przedsiębiorców,  stowarzyszeń,  partii  politycznych,  młodzieży  –  w  tym  Młodzieżowej  Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku,  ludzi  edukacji,  kultury  i  sportu.  Znakomitym przykładem powyższego 

działania jest  przebudowa drogi wojewódzkiej nr 242 przebiegającej przez Gminę Wyrzysk oraz 

przebudowa  ulicy  Parkowej  w  Wyrzysku.  Tutaj  jasno  widać,  że  odpowiednie  współdziałanie 

Wysokiej Rady, Burmistrza, przedstawicieli sejmiku, parlamentarzystów oraz mieszkańców gminy 

doprowadziło do realizacji długo oczekiwanych inwestycji. Jako Przewodniczący Rady Miejskiej

w Wyrzysku oświadczam, że Rada w zdecydowanej skali większości wykonywała poszczególne 

zadania  efektywnie,  na  wysokim  poziomie  jakościowym,  a  jej  decyzje  wypracowywano

w rzeczowej i pozytywnej rozmowie. Doskonale rozumiemy jako rada, że  istnieje ścisła korelacja 
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między organami gminy. Burmistrz Wyrzyska jest organem wykonawczym i ściśle powiązanym 

funkcjonalnie  z  Radą  Miejską,  jako  organem  stanowiącym  i  kontrolnym.  Żeby  zaspokoić  na 

satysfakcjonującym naszych  mieszkańców poziomie  potrzeby  i  usługi  publiczne  niezbędne  jest 

wzajemne,  bieżące  i  efektywne  współdziałanie  Wysokiej  Rady  i  Burmistrza.  Mimo  niezwykle 

skomplikowanego  i  trudnego  okresu,  którego  wszyscy  doświadczyliśmy,  udało  się  zrealizować 

wiele inwestycji infrastrukturalnych, a także kluczowej inwestycji  w ludzi, licząc od najmłodszego 

pokolenia, aż po seniorów. Podczas obrad Rady Miejskiej  mijającej kadencji, na sesjach odbytych 

w  trybie  art.  20  ust.  3  ustawy  podjęto  szereg  istotnych  uchwał,  która  większość  dotyczyła 

wprowadzania  do  budżetu  gminy  zewnętrznych  środków  pieniężnych   na  inwestycje  gminne.

W latach 2018-2023 na rozwój Gminy Wyrzysk przeznaczyliśmy 54.320.294,38 zł, z czego ponad 

42  mln.  zł,  to  środki  pozyskane  z  zewnątrz.  Współpraca  pomiędzy  mieszkańcami  gminy, 

samorządami różnych szczebli, parlamentarzystami oraz władzami gminy zaowocowała realizacją 

kilkudziesięciu zadań i jest permanentnym impulsem do dalszych działań. Kulisy rozwoju gminy, 

jak  i  również  losy  związane  z  jego  rozwojem  przedstawi  w  następnym  punkcie,  kolega 

Wiceprzewodniczący Ryszard Sell, jak również Pani Sekretarz Kamila Bąk. Dzisiaj po raz kolejny 

dziękuję  wszystkim mieszkańcom,  Wysokiej  Radzie,  Państwu   Sołtysom,  Pani  Burmistrz  i  jej  

pracownikom,  a  także  samorządowcom  szczebla  powiatowego  i  wojewódzkiego  oraz 

parlamentarzystom,  za  wielkie  i  efektywne  zaangażowanie  w  rozwój  społeczno-  gospodarczy 

naszej gminy, naszej ,,Małej ojczyzny”. Życzę wszystkim Państwu wszelkiej pomyślności w każdej 

dziedzinie naszego życia”.

Ad. 5 Wystąpienie  Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusławy Jagodzińskiej. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad i oddał głos 

Pani Bogusławie Jagodzińskiej – Burmistrz Wyrzyska. 

Zabrała  głos  Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska,  powiedziała:  ,,Szanowny  Panie 

Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo  Sołtysi,  Szanowni  Goście,  Szanowni 

Mieszkańcy Miasta i Gminy Wyrzysk! 30 listopada 2018 roku powierzyliście mi Państwo po raz 

drugi  funkcję  Burmistrza  Wyrzyska.  Było  to  dla  mnie  olbrzymie  wyróżnienie

i docenienie mojej pracy, którą wykonywałam w trakcie pierwszej kadencji w latach  2014-2018,

 a  jednocześnie  ogromne  zobowiązanie  do  dalszej  intensywnej  pracy  na  rzecz  rozwoju  naszej  

Gminy i  dalszego zaspakajania potrzeb Mieszkańców.  Mijająca kadencja samorządu jest bardzo 

dobrą okazją do podsumowań pracy Burmistrza i Rady Miejskiej obecnej kadencji. Był to trudny

i wymagający czas dla lokalnego samorządu. Stan epidemiczny Covid-19, agresja wojsk rosyjskich 

na  Ukrainę,  duży  wzrost  inflacji  czy  zmniejszenie  wpływów  z  PIT  ,  przy  jednoczesnym 

gwałtownym wzroście kosztów funkcjonowania – wzrost kosztów energii elektrycznej, pracy, usług 

świadczonych  dla  Gminy  dla  budżetu  Gminy  powodował  szereg  problemów.  Mimo  tych 
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przeciwności Gmina Wyrzysk wyszła z nich obronną ręką. Mijająca kadencja jest rekordową, jeśli 

chodzi o inwestycje infrastrukturalne w naszej Gminie. Jak wspomniał Pan Przewodniczący ponad 

54 mln złotych przeznaczyliśmy na rozwój naszej Gminy, z czego pozyskaliśmy prawie 43 mln 

środków  zewnętrznych.  Tablice  informacyjne,  które  mogą  Państwo  zobaczyć  w  wielu 

miejscowościach naszej Gminy opisują zadania, na które pozyskaliśmy najwyższe dofinansowanie. 

Wykonane zadania znacząco wpłynęły na dynamiczny rozwój naszej „małej” Ojczyzny. Starałam 

się zadbać o każdą miejscowość Gminy, a jest w niej 19 sołectw. To ogromny sukces! Było to 

możliwe dzięki aplikowaniu przez Gminę do różnych konkursów i naborów w ramach programów 

krajowych i programów europejskich. W pracę zaangażowali się wszyscy pracownicy, wykazując 

dużą  determinację  w  działaniu,  za  co  im  serdecznie  dziękuję.  Dziękuję  również  działowi 

prawnemu, który czuwał nad prawidłowością realizacji tych środków, zgodnie z przepisami prawa. 

Środki  wydatkowaliśmy na  dziesiątki  inwestycji,  infrastrukturę  drogową -  warto  nadmienić,  że

w latach 2015-2024 wykonaliśmy prawie 23 km dróg, jeszcze nigdy tak nie było, także obiekty 

użyteczności  publicznej,  świetlice,  oświetlenie  drogowe,  remonty  szkół  i  ich  wyposażenie

w  nowoczesny,  multimedialny  sprzęt:  interaktywne  tablice,  ekrany  dotykowe  i  komputery, 

wzbogacone  zostały  w  tej  kadencji.  Poza  wieloma  inwestycjami  udało  nam się  także  obniżyć 

zadłużenie Gminy z 53,92%, przy dochodach w roku 2014 około  41 mln. zł do 28,52%, przy 

dochodach na koniec roku na 2023 w kwocie ponad 80 mln. zł, co dawało nam nowe możliwości 

aplikowania  o  środki  zewnętrzne.  Ważniejsze  inwestycje  i  zadania  przedstawi  Państwu  po 

wystąpieniu Pana Wiceprzewodniczącego Rady, Pani Sekretarz Miasta i Wyrzysk Kamila Bąk, więc 

wtedy zobaczą Państwo, ile zadań zostało wykonanych i  że dbaliśmy o wszystkich i  wszystkie 

dziedziny życia i obszary działalności Gminy.

Szanowni Mieszkańcy! Szanowni Państwo!  Nie zwalniamy tempa, przed nami szereg kolejnych 

trudnych inwestycji i zadań do wykonania. Dziś zadajemy sobie pytanie czy Rada Miejska i ja jako 

Burmistrz tej Gminy, sprostaliśmy oczekiwaniom jej Mieszkańców? Na tak postawione pytanie, 

trudno  znaleźć  odpowiedź  jednoznaczną,  bowiem  każdy  z  nas  będzie  miał  inną  ocenę  tego 

wszystkiego,  co  wokół  nas  się  działo.  Zdaję  sobie  sprawę,  że  nie  wszystko udało  się  w pełni 

zrealizować. Potrzeb jest o wiele więcej, a budżet Gminy ma swoje ograniczenia tak, jak budżet 

domowy.  Zarówno  Burmistrz,  jak  i  Rada  Miejska  konstruuje  plan  zgodnie  z  możliwościami 

finansowymi i najważniejszymi potrzebami Mieszkańców. Pragnę jednak zapewnić, że w sposób 

maksymalny pozyskiwaliśmy środki zewnętrzne i realizowaliśmy zadania inwestycyjne. Dbaliśmy 

również o inwestycje w człowieka, których może na pierwszy rzut oka nie widzimy, ale mają one 

ogromne znaczenie na życie społeczne w Gminie Wyrzysk. Rozwój polityki społecznej,  w tym 

senioralnej i wspieranie stowarzyszeń i organizacji działających na rzecz społeczności lokalnej, to 

jeden z priorytetów tej kadencji. Warto wspomnieć też o wzrastających z roku na rok dotacjach dla  

klubów sportowych i stowarzyszeń działających na rzecz dzieci i młodzieży, które w roku 2024 
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osiągnęły kwotę ponad 400 tys. złotych, czy dotacjach dla Kół Gospodyń Wiejskich, które w tej 

kadencji się reaktywowały lub powstały. Jestem z tego ogromnie dumna i bardzo za to dziękuję.  

Tych  Kół  jest  dzisiaj  10.  Inwestowaliśmy  również  w  bezpieczeństwo  naszych  mieszkańców, 

kupowaliśmy  samochody  dla  OSP,  modernizacji  i  rozbudowie  poddana  została  remiza  OSP

w Wyrzysku, a bieżące remonty przeprowadzaliśmy w pozostałych 6 remizach. Pomagaliśmy też 

finansowo w zakupie nowego sprzętu pożarniczo – gaśniczego. Dbaliśmy również o bazę sportowo 

–  rekreacyjną,  z  przebudową  basenu  pływackiego  i  szatni  na  obiektach  sportowych  włącznie. 

Rozbudowie  i  modernizacji  podlegała  też  oczyszczalnia  ścieków.  Budowaliśmy  nowe  odcinki

i modernizowaliśmy istniejące sieci wodno – kanalizacyjnej. Dbaliśmy również o rozwój kultury

i sportu. Na organizowane przez przez M-GOK  i OSiR wydarzenia: koncerty, spektakle, imprezy 

rekreacyjne,  zawody  sportowe,  przybywali  nie  tylko  mieszkańcy  naszej  Gminy,  ale  i  gmin 

ościennych, a także mieszkańcy innych powiatów. To ogromny sukces. 

Szanowni Państwo! Każde tego rodzaju podsumowanie jest okazją do głębszej refleksji nad tym, co 

za nami i nad tym, co jeszcze przed nami. Jestem przekonana, że każdy z nas dokonuje takiego 

osobistego rozrachunku z sobą i  tym wszystkim, co było jego i  naszym udziałem w tworzeniu 

obrazu  dokonań  mijającej  kadencji.  Mam  nadzieję,  iż  obraz  ten  będzie  pozytywnie  wpisany

w bogatą historię naszego Miasta i Gminy. Zaś kończąc moje wystąpienie,  chciałbym serdecznie 

podziękować Wysokiej Radzie  za kilkuletnią współpracę. Choć często mieliśmy rozbieżne zdania

i sprzeczaliśmy się, to jednak w wielu kwestiach osiągaliśmy kompromis, a to w demokracji ceni 

się najbardziej. Dziękuję również tym, którzy bardzo krytycznie i mniej łaskawym okiem patrzyli 

na moje poczynania, tym samym mobilizując mnie do samokontroli i analizy własnych działań.

Dziękuję  Paniom  i  Panom  Sołtysom  za  wspieranie  moich  działań,  życzliwe  rady  i  pomoc

w rozwiązywaniu różnych problemów środowisk lokalnych. Dziękuję Przewodniczącym Zarządów 

Osiedlowych za współpracę.  Dziękuję kierownikom podległych jednostek, z którymi na co dzień 

przyszło mi rozwiązywać rozliczne problemy, dyrektorom szkół i przedszkoli. Dziękuję druhom

i  druhnom  z  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  działających  na  terenie  naszej  Gminy, 

stowarzyszeniom  i  organizacjom  działającym  wraz  z  nami  na  rzecz  lokalnej  społeczności  za 

wieloletnią współpracę.  Wreszcie dziękuję wszystkim Mieszkańcom naszej Gminy, którzy czynili 

wiele dobrego dla swoich rodzin i dla społeczności lokalnej. Dziękuję gorąco i serdecznie za to, że 

w minionej kadencji spotkałam wielu życzliwych ludzi, którzy szczerze wspierali moją pracę na 

stanowisku  Burmistrza.  W  tym  miejscu  chciałabym  szczerze  podziękować  Panu  Piotrowi 

Koźlikowskiemu, na którego pomoc mogłam liczyć i wtedy kiedy w czasie długich deszczowych 

miesięcy czuwał nad stanem wód i stawu, i chronił miasto przed zalaniem. Te ostatnie czasy były 

bardzo w tej kwestii trudne. Dziękuję również Druhom, szczególnie Ochotniczej Straży Pożarnej

w Wyrzysku za całodobowe czuwanie nas stanem naszych wód.
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Szanowni Państwo!  Wartościom, którym dotychczas służyłam, będę nadal wierna. W tegorocznych 

wyborach  będę  również  ubiegać  się  o  stanowisko  Burmistrza,  bo  niektóre  zadania,  które 

podjęliśmy, są jeszcze w realizacji, i chciałabym mieć udział w ich zakończeniu. Mogę zapewnić, 

że  tak  jak  dotąd,  bronić  będę  prawdy,  tolerancji,  wzajemnego  szacunku  i  stawiać  będę  na 

współpracę  i  zrównoważony  rozwój  Gminy  we  wszystkich  jej  obszarach  działalności.  Dzisiaj  

dbałość o szacunek i kulturę, w świecie hejtu, obrażania i zniesławiania jest szczególnie ważne. Nie 

może to być w samorządzie. Najważniejsza jest współpraca i dodam, najważniejsza współpraca 

między Radą,  a  Burmistrzem i  między Burmistrzem, a  Radą.  Samemu nie zdziała się  niczego.  

Wspólnie można zrobić wszystko i nie bać się przyszłości. I na koniec moje słowo chciałabym 

zakończyć  cytatem,  czy  też  słowami  jakie  wypowiedział  Święty  Jan  Paweł  II  –  Honorowy 

Obywatel Naszego Miasta, na forum ONZ w październiku 1995 roku: ,,Musimy pokonać nasz lęk 

przed przyszłością, ale żeby go do końca pokonać, jak tylko razem. Jeżeli razem, przyszłość jest  

świetlana”.     

Dziękuję  serdecznie  za  wysłuchanie.  Dziękuję  wszystkim  mieszkańcom.  Było  mi  bardzo  miło 

współpracować z Państwem. 

Zawsze jestem z Mieszkańcami. Zawsze dla Mieszkańców. 

Dziękuję!”. 

Ad. 6 Podsumowanie działalności Rady Miejskiej w Wyrzysku w kadencji 2018-2024.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad i oddał głos 

Panu Ryszardowi Sell – Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Ryszard  Sell  –  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  powiedział:  ,,Panie 

Przewodniczący,  Pani  Burmistrz,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo. W  tej  uroczystej  sesji 

podsumowującej działalność wyrzyskiego samorządu chciałbym zaprezentować Państwu dorobek 

tej kadencji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Początki organu rady miejskiej w Polsce sięgają czasów 

średniowiecza. Na przestrzeni wieków cały czas się zmieniał, ale dopiero w III Rzeczypospolitej 

stał się w pełni demokratyczny. Samorząd terytorialny rozumiany współcześnie został przywrócony 

na poziomie gminnym w 1990 r. Od 27 maja 1990 do 31 grudnia 1998 samorząd terytorialny istniał  

tylko na szczeblu gminy. Następnie wraz z wprowadzeniem 1 stycznia 1999 r.  trójstopniowego 

podziału  administracyjnego,  samorząd  także  stał  się  trójszczeblowy: gminny,  powiatowy

i  wojewódzki.  Od  2002  r. wójt/burmistrz,  prezydent  miasta to funkcjonariusz  publiczny będący 

zarazem organem monokratycznym wybieranym w wyborach powszechnych. Tak więc od blisko 34 

lat działa w Polsce odrodzony samorząd gminny.  Gminy dzielą się na wiejskie na czele z wójtem,  

miejsko-wiejskie na czele z burmistrzem i miejskie na czele z prezydentem miasta. Gmina Wyrzysk 

to gmina miejsko – wiejska. Jest ona jedną z 2777 gmin w Polsce i  jedną z 226 gmin województwa  

wielkopolskiego.  Leży ona  na  terenach malowniczej  Wysoczyzny Krajeńskiej  i  wraz  8  innymi 
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gminami tworzy powiat pilski, powiat ziemski. W skład gminy wchodzą 34 miejscowości, które 

tworzą 19 sołectw.  W Wyrzysku mamy 6 osiedli, które są okręgami wyborczymi.  Rada Miejska

w Wyrzysku jest organem uchwałodawczo-kontrolnym i stanowi prawo miejscowe, zaś burmistrz 

jest organem wykonawczym. Przez wiele lat kadencja samorządu wynosiła 4 lata, jednak przed 

poprzednimi  wyborami  zwiększono  kadencję  do  5  lat.  Dodatkowo  obecna  kadencją  decyzja 

parlamentu w związku z nałożeniem się terminów wyborów do sejmu i senatu i samorządowych 

przypadających na jesień ubiegłego roku została wydłużona o pół roku. W swoim przemówieniu 

skupię się na podsumowaniu głównie działalności Rady Miejskiej w Wyrzysku. Wybory ustępującej 

właśnie VIII kadencji odbyły się 21 października 2018 roku. W naszej gminie liczącej do 20 tys. 

mieszkańców wybrano 15 radnych w wyborach jednomandatowych i burmistrza - po raz pierwszy 

wprowadzono  dwukadencyjność  organów  wykonawczych  w  gminach.  W ciągu  całej  kadencji 

odbyło się 80 sesji i podjęto 117 uchwał. Rada  Miejska obradowała w budynku Urzędu Miejskiego 

w  Wyrzysku,  a  w  okresie  pandemii  w  sali  widowiskowej  przy  Szkole  Podstawowej  im. 

Powstańców Wielkopolskich w Wyrzysku. Co ważne obradowała nieprzerwanie,  co uważam za 

wielki sukces, bo wiele samorządów w Polsce przez pewien czas nie miało sesji lub samorządowcy 

obradowali zdalnie. Podczas I sesji wybrano prezydium w składzie : przewodniczący - Roman Łuka 

i wiceprzewodniczący – Ryszard Sell i Piotr Radwański. Wybrano także stałe komisje rady, które

w czasie kadencji uległy drobnym modyfikacjom i na zakończenie działają w składzie: Komisja 

Rewizyjna:  Przewodniczący –  Leszek Matuszewski,  zastępca  przewodniczącego –  Włodzimierz 

Michalski,  członkowie  –  Ryszard  Janowiak,   Mateusz  Jaremko.  Komisja  Spraw  Społecznych

i  Bezpieczeństwa:  Przewodniczący – Ryszard Sell,  zastępca przewodniczącego – Roman Łuka, 

członkowie  –  Beata  Królik  i  Piotr  Banach.  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego: 

Przewodniczący – Piotr Banach, zastępca przewodniczącego Piotr Belka, członkowie – Andrzej 

Głąb,  Stefan  Wełniak.  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska:  Przewodniczący  –  Tomasz 

Bogdański,  zastępca  –  Piotr  Radwański,  członkowie  –  Leszek  Malczewski,  Krzysztof  Bartkus. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: Przewodniczący – Andrzej Głąb, zastępca przewodniczącego – 

Beata Królik, członek -  Krzysztof Bartkus, Leszek Malczewski. 

Szanowni Państwo, praca radnego to nie tylko sesja i udział w posiedzeniach komisji. To spotkania 

z mieszkańcami, to współpraca w sołectwach czy osiedlach. To różne wydarzenia, uroczystości i 

imprezy.  Na sesjach i  komisjach radni  po niekiedy burzliwych  obradach  podejmowali  liczne 

uchwały w tym najważniejsze dotyczące budżetów gminy na kolejne lata i udzielali absolutorium 

dla burmistrza za wykonany budżet  w danym roku.  W tym momencie gratuluję p.  Bogusławie 

Jagodzińskiej  burmistrz  Wyrzyska  i  całemu  zespołowi  pracowników  Urzędu  Miejskiego  za 

pozytywne  wyniki  głosowań  nad  absolutorium.  To  dowód  na  ciężka  pracę  władz  gminnych  i 

pracowników merytorycznych. W tej kadencji po raz pierwszy powstawały raporty o stanie Gminy 

Wyrzysk. Pokazują one dorobek wielu instytucji, organizacji i ludzi związanych z Gminą Wyrzysk. 
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W dalszej części Pani sekretarz Kamila Bąk przedstawi Państwu dokonania Gminy Wyrzysk w tym 

głównie  dotyczących  inwestycji,  jednak  nie  sposób  zauważyć,  iż  to  najpierw  Wysoka  Rada 

zatwierdza plany rozwojowe gminy,  które później  Burmistrz jako organ wykonawczy realizuje. 

Powstanie  licznych  dróg,  chodników,  oświetleń,  terenów  rekreacyjnych,  remonty  świetlic 

wiejskich, to tylko wybrane działania wyrzyskiego samorządu.  

Spotkania  z  samorządowcami  wojewódzkimi  i  powiatowymi,  parlamentarzystami  i  ministrami 

stanowiły ważną część współpracy na rzecz naszej „Małej Ojczyzny”. Zaowocowało to chociażby 

inwestycjami  rządowymi  w  ramach  „Polskiego  Ładu”,  czy  inwestycjami  wspieranymi  przez 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego. Radni we współpracy z burmistrzem organizowali także 

spotkania na rzecz bezpieczeństwa z przedstawicielami policji, straży miejskiej czy kierownikami 

jednostek oświatowych w Wyrzysku. Nasi samorządowcy wspierali także charytatywne akcje, jak 

chociażby na rzecz Ukraińców, czy w okresie pandemii zapewniając środki dezynfekujące dla DPS 

w  Falmierowie.  Ważnym  elementem  działań  był  udział  w  uroczystościach  patriotycznych 

uświetniających ważne wydarzenia świąt państwowych czy lokalnych m.in. 100-lecie odzyskania 

niepodległości przez Wyrzysk w 2020 roku, czy 100-lecia wizyty marszałka Józefa Piłsudskiego

w Wyrzysku w 2021 roku, gdzie powstał także mural upamiętniający to wydarzenie.  Udało się 

odrestaurować pomniki w Wyrzysku. Z okazji 30-lecia odrodzenia samorządu w Polsce i w związku 

z tym, iż był to czas pandemii i nie można było zorganizować uroczystości wydano przepiękną 

publikację prezentująca dorobek naszej Gminy. Niezwykle podniosła była 74.sesja Rady Miejskiej, 

gdy w poczet Honorowych Obywateli Gminy Wyrzysk włączono śp. Romana Chwaliszewskiego – 

wybitnego regionalistę związanego z Wyrzyskiem, zaś Stadionowi Miejskiemu w Wyrzysku nadano 

imię śp. Leszka Peplińskiego – wieloletniego prezesa i działacza miejscowej „Łobzonki” Wyrzysk.

Nie  bez  znaczenia  dla  samorządności  i  rozwoju  Gminy  w  ostatnich  latach  było  uchwalanie 

kolejnych  funduszy  sołeckich,  które  zaktywizowały  społeczność  sołectw  do  wielu  ciekawych 

działań. Mieszkańcy wsi mają wpływ na infrastrukturę miejscowości, rozwój życia społecznego, 

kulturalnego i sportowego. W dużej więc mierze od ich decyzji i zadań przez nich wskazanych do  

realizacji m.in. w ramach funduszu sołeckiego zależy komfort ich życia i działania. Jakże cieszą nas 

radnych działania pobudzające aktywność ludzi – prężnie działają kluby sportowe, a szczególnie 

rozwijają  się  w ostatnich latach akademie piłkarskie  najmłodszych mieszkańców naszej  gminy. 

Mamy  wysyp  bardzo  dobrze  działających  Kół  Gospodyń  Wiejskich,  rozwijają  się  jednostki 

Ochotniczych Straży Pożarnych oraz bardzo wiele stowarzyszeń i organizacji. Placówki oświatowe, 

Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Wyrzysku,  Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

Ośrodek Sportu i Rekreacji poprzez liczne uroczystości i imprezy naukowe, plenerowe i sportowe 

ubogacają atrakcyjność różnych wydarzeń.

Panie i Panowie z wielką dumą chciałbym podzielić się z Państwem działaniami Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Wyrzysku, z którą „dorosła” Rada Miejska dobrze współpracuje. Nasza Gmina 
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może poszczycić  się  tym, iż  od 2013 roku mamy nieprzerwanie  działającą Młodzieżową Radę 

Miejską  –  obecnie  działa  już  ona  VI  kadencję,  bo  powoływana  jest  na  2  lata.  W  czasie 

funkcjonowania VIII kadencji Rady Miejskiej w Wyrzysku przewinęły się, aż 4 kadencje młodych 

radnych.  Działalność  w  Młodzieżowej  Radzie  Miejskiej  uczy  młodych  ludzi  nie  tylko  pracy 

zespołowej , ale przede wszystkim działania na rzecz społeczności lokalnej, uczy samorządności.  

Młodzi radni organizują i wspierają różne imprezy, turnieje oraz  akcje charytatywne organizowane 

np. przez Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Wyrzysku , Ośrodek Sportu i Rekreacji oraz inne 

instytucje, szkoły i organizacje działające na terenie naszej Gminy.  Na sesjach goszczą znanych 

samorządowców i polityków z naszego regionu i nie tylko, bo podczas jednej z sesji gościł doradca 

prezydenta  Andrzeja  Dudy  -  minister  Łukasz  Rzepecki.  Młodzi  radni  zwiedzili  Urząd 

Marszałkowski  i  Urząd  Wojewódzki  w  Poznaniu,  czy  Sejm  RP w  Warszawie.  Zorganizowali 

wystawę plenerową „Toast za Zwycięstwo” o powstaniu wielkopolskim w Wyrzysku. Finalizowany 

jest wielce wyczekiwany przez młodzież Skatepark, o którym mówili już głośno radni I kadencji. 

Nadmieniam, iż nawet MRM III i IV kadencji rozgrywali przyjacielskie mecze w siatkówkę. Warto 

dodać, iż przedstawiciele młodzieży zasiadali w Radzie Dzieci i Młodzieży przy Ministrze Edukacji  

Narodowej oraz mieliśmy przedstawicieli w sesji Sejmie Dzieci i Młodzieży w Warszawie. Wielkim 

wydarzeniem w dziejach rady był jubileusz 10-lecia działalności MRM w dniu 2 czerwca 2023 

roku. Wydano na tę okoliczność publikację i pozyskano środki zewnętrzne na godne uczczenie tej 

uroczystości. Dziękuję Burmistrzowi Wyrzyska i Radnym Rady Miejskiej za tak duże wsparcie dla 

młodych radnych.

Szanowni Zebrani,   praca radnego to służba na rzecz mieszkańców, to podejmowanie niekiedy 

trudnych decyzji, ale to także satysfakcja z powstających inwestycji. Dziękuje wszystkim radnym 

VIII kadencji, najdłuższej w dziejach odrodzonego samorządu,  za wszelki wkład w rozwój naszej 

„Małej Ojczyzny”. W szczególności dziękuję Panu Przewodniczącemu Rady Romanowi Łuce za 

sprawne  prowadzenie  sesji,  pomoc  i  życzliwość  w  rozwiązywaniu  wielu  spraw.  Dziękuję 

poszczególnym Przewodniczącym Komisji za prowadzenie obrad oraz za przygotowywanie planów 

pracy, co było systematycznie omawiane na posiedzeniach. Na zakończenie dziękuję Burmistrzowi 

Wyrzyska  Pani  Bogusławie  Jagodzińskiej  za  wsłuchiwanie  się  w  głosy  radnych,  za  wiele 

wspólnych projektów, które ku uciesze mieszkańców udało się wprowadzić w życie. My Radni 

składamy  również  podziękowania  za  owocną  współpracę  pracownikom  Urzędu  Miejskiego  w 

Wyrzysku, dyrektorom jednostek organizacyjnych Gminy Wyrzysk, Sołtysom i Przewodniczącym 

Zarządów Osiedli. Dziękujemy mieszkańcom za wszelkie sugestie, pomoc i wsparcie. Dziękuję.”. 

Przewodniczący Rady - Roman Łuka udzielił głosu Pani Kamili Bąk - Sekretarzowi Miasta i Gminy 

Wyrzysk. 

Sekretarz  Miast  i  Gminy  Wyrzysk  –  Kamila  Bąk  powiedziała:  ,,Panie  Przewodniczący,  Pani 

Burmistrz, Wysoka Rado, Szanowni Państwo ! Dzisiejszy dzień jest ważnym dniem w historii Rady 
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Miejskiej  w  Wyrzysku  i  Gminy  Wyrzysk.  Na  tej  uroczystej  sesji  dokonujemy  podsumowania 

działalności  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  VIII  kadencji  jako  organu  uchwałodawczego  oraz 

burmistrza. Tak jak zauważył Pan Ryszard Sell, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku 

to najpierw Rad Miejska zatwierdza plany rozwojowe gminy, a później realizuje go Burmistrz jako 

organ  władzy  wykonawczej.  Na  przestrzeni  tych  5  lat  powstały  nowe  drogi,  chodniki, 

wyremontowano  kilka  budynków  użyteczności  publicznej,  świetlice  wiejskie.  Powstały  treny 

rekreacyjne wzbogacone o nowe urządzenia. Pojawiło się nowe oświetlenie. Większość inwestycji, 

szczególnie była realizowana na przestrzeni kilku lat, gdyż nie sposób jest, żeby większą inwestycję 

zrealizować od początku do końca w ciągu jednego roku. Czasami trwało to kilka lat.

Szanowni Państwo! Przypadł mi zaszczyt aby zaprezentować tylko fragment tego co Wysoka Rada

i Burmistrz tej kadencji w latach 2018-2024, do chwili obecnej zrealizowali. 

Najwięcej inwestycji było realizowanych na terenie Miasta Wyrzyska. Powstały nowe ulice, nowe 

nawierzchnie na ulicach, takich jak: na ulicy Zduny, na ulicy Kościuszki, czy Aleje. Pojawiły się 

również nowe nawierzchnie na osiedlu Leśnym, na takich ulicach jak: Dębowa, Bukowa, Sosnowa, 

Kasztanowa,  Modrzewiowa,  Cisowa.  Również  ulice  na  osiedlu  Kwiatowym  zostały 

wyremontowane, takie jak: Akacjowa, Wierzbowa, czy Kalinowa. Warto w tym miejscu dodać, że 

w tegorocznym budżecie zaplanowano remont ulicy Leśnej oraz przygotowanie dokumentacji na 

przebudowę innych ulic, takich jak: ulica Młyńska, Aleje Rydzyńskich, Pod Czubatką. 

Największą  miejscowością  po  mieście  Wyrzysk  jest  Osiek  nad  Notecią,  gdzie  również  tutaj 

mieszkańcy mogą się cieszyć z nowych nawierzchni ulic takich jak: ulica XXX-lecia, Przemysłowa, 

Jasna,  11  Listopada,  3  Maja,  ulica  Wąska,  czy  też  Kasztanowa.  W  tegorocznym  budżecie

i niebawem będzie dokonywany remont ulicy XX-lecia. 

Szanowi Państwo! Gmina Wyrzysk to  nie  tylko miasto Wyrzysk i  wieś  Osiek nad Notecią  ale 

również 32 miejscowości, do których prowadzą drogi m.in. gminne. W latach 2018-2023 wykonano 

nowe nawierzchnie w takich miejscowościach jak: Auguścin, Falmierowo w kierunku Polinowa 

oraz  Klawka,  Karolewo,  w  Rudzie,  jak  również  w  Gromadnie,  w  Konstantynowie,  czy  też

w Klawku. W chwili obecnej trwają już prace remontowe w miejscowości Kosztowo, gdzie jest 

budowana  nowa  nawierzchnia,  aż  w  kierunku  granicy  Gminy  Wyrzysk  w  kierunku  Jeziorek 

Kosztowskich. Trwają również prace w Gleśnie od drogi powiatowej w kierunku cmentarza, gdzie 

już niebawem mieszkańcy będą mogli utwardzoną drogą się poruszać. 

Na przestrzeni tych lat powstawały również chodniki zarówno w mieście jak np. na ulicy Pocztowej 

w Wyrzysku, jak również w Osieku nad Notecią na ulicy Tysiąclecia, czy też łącznik między ulicą  

Wyrzyską, a Ceramiczną oraz nowy chodnik powstał też w Polanowie. 

Szanowi Państwo! Od wielu lat  nasz gmina ma zabezpieczone środki  na tzw.  fundusz sołecki. 

Dzięki temu mieszkańcy sołectw  decydują co roku, na co mogą przeznaczyć środki finansowe

i dzięki temu powstają nowe miejsca rekreacji i wypoczynku. Poprawia się baza świetlic wiejskich.  
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Są również utwardzane drogi, czy przygotowywana jest dokumentacja techniczna na nowe drogi. 

Do najważniejszych zadań zrealizowanych w ramach funduszu sołeckiego  warto wymienić np. 

ogrzewanie w budynku klubu sportowego TSK ,,Orzeł Osiek” w Osieku nad Notecią, budowę wiat 

w Kosztowie, Konstantynowie, Gromadnie. Warto również wspomnieć, że te sołectwa, które miały 

już  wybudowane  wiaty  z  10  lat  temu,  to  podejmują  działania,  aby  je  zabudować  i  tak  jest  

realizowane zadanie w Gleśnie, Żelaźnie i Dąbkach. Z funduszu sołeckiego wyremontowano szereg 

świetlic  wiejskich,  m.in.  w  takich  miejscowościach  jak:  Auguścin,  Gromadno,  Falmierowo, 

Konstantynowo, Kościerzyn Wielki, Bąkowo, Polanowo, Osiek nad Notecią. To dzięki temu, że 

mieszkańcy widzą taką potrzebę, aby im te obiekty służyły jak najlepiej i były wyremontowane do 

potrzeb oraz dzisiejszych oczekiwań. 

Szanowni Państwo! Również z funduszu sołeckiego  powstały Strefy Aktywności i place zabaw, 

m.in.  w  Gromadnie,  w  Wyrzysku  na  osiedlu  Kwiatowym,  ale  również  wzbogacono  tereny 

rekreacyjne w takich miejscowościach jak:  Ruda,  Żelazno,  Dąbki,  Konstantynowo, Rzęszkowo, 

Dobrzyniewo, Glesno, Ostrówek, czy Osiek nad Notecią. 

Szanowni Państwo! Nie można zapomnieć również o tym, że to dzięki decyzją Rady Miejskiej

w Wyrzysku i realizacji wskazanych zadań przez Burmistrza były przeprowadzone modernizacje

i remonty obiektów oraz miejsca ogólnie dostępne, które służą mieszkańcom. Warto w tym miejscu 

wspomnieć  o  remoncie  Urzędu  Miejskiego  w  Wyrzysku,  który  na  przestrzeni  lat  2018-2019 

zupełnie zmienił swoje oblicze. Usunięto z elewacji farbę i dzięki temu przywrócono pierwotny 

wygląd  temu  budynku,  a  dzięki  temu  jest  to  dzisiaj  rozpoznawalny  obiekt  i  promujący  naszą 

Gminę, który był inspiracją dla innych obiektów, aby usunąć farbę z lat 60 i 70 i przywrócić dawny 

wygląd tych budynków. W tym czasie również przeprowadzono renowację drzwi zewnętrznych, 

oświetlono budynek,  a  także zadbano o teren wokół  budynku,  gdzie  utworzono nowy parking. 

Należy  również  dodać,  że  w tym roku  rozpoczną  się  prace  wewnątrz  budynku,  gdzie  zostaną 

wymienione drzwi oraz przeprowadzony będzie remont korytarzy. W minionej kadencji etapami 

remontowana była hala sportowa Łobzonki w Wyrzysku i również w tym roku są zabezpieczone 

środki  na  dalszy  etap  realizacji  tego  zadania.  Nie  można  również  nie  wspomnieć,  że  został 

wyremontowany budynek basenu pływackiego wraz z infrastrukturą i modernizacją kompleksową 

budynku.  Oprócz  tego  Klub  Miejski  po  remoncie  stał  się  miejscem  codziennych  spotkań  dla 

członków Klubu Seniora oraz organizacji  wydarzeń kulturalnych, czy szkoleń. Nieopodal klubu 

znajdują się miejsce do wypoczynku dla małych i dużych mieszkańców naszej Gminy i nie tylko. 

Dzięki realizacji projektu, „Gmina Wyrzysk zdrowiem stoi – uzupełnienie i rozwój infrastruktury 

rekreacyjnej, sportowej i wypoczynkowej” wykonano alejki spacerowe, plażę miejską i urządzono 

zieleń nad rzeką. Również w tym miejscu powstał teren do gry w streetbala i zostało to zadanie 

zrealizowane  dzięki  temu,  że  nasza  Gmina  należy  do  Lokalnej  Grupy  Rybackiej  7  Ryb.

W Wyrzysku  również  odnowiono  skwer  przy  ul.  Aleje  wraz  z  przebudową  ciągów 
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komunikacyjnych  od  ul.  Bydgoskiej  do  ul.  Staszica.  Zagospodarowano  ten  skwer  w  ramach 

projektu „Wyrzysk przyjazny dla mieszkańców – odnowa miejsc wypoczynku i historii. Kolejny 

teren  rekreacyjny,  który  został  zrealizowany  z  udziałem  środków  zewnętrznych  pozyskanych

 z Urzędu Marszałkowskiego w ramach projektu „Błękitno- zielone inicjatywy dla Wielkopolski”, 

powstał  na  osiedlu  Kwiatowym  w  Wyrzysku.  Przeprowadzono  renowację  pomnika  Chrystusa 

Króla, jako wotum dziękczynne od mieszkańców Wyrzyska z 1946 r. W ubiegłym roku zakończono 

renowację  pomnika poświęconego pomordowanym mieszkańcom Wyrzyska i  okolic  w 1939 r., 

dzięki  pozyskaniu  dotacji  z  Ministerstwa  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego.  W Osieku  nad 

Notecią  powstało  Gminne  Centrum Społeczno-Kulturalne,  w murach którego niebawem będzie 

biblioteka publiczna oraz swoją siedzibę będą miały organizacje społeczne działające w Osieku. Po 

wyjściu Gminy Wyrzysk ze Związku Międzygminnego Pilski Region Gospodarki Odpadami gmina 

sama zorganizowała i realizuje gospodarkę odpadami komunalnymi na swoim terenie oraz powstał 

Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych w Osieku nad Notecią. Mając na uwadze 

bezpieczeństwo  mieszkańców  nie  zapominamy  o  naszych  jednostkach  Ochotniczych  Straży 

Pożarnych.  Dwie największe jednostki  z  Wyrzyska i  Osieka nad Notecią,  będące w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym otrzymały nowe samochody. Pozostałe jednostki również zostały 

wyposażone w samochody,  takie  jaki:  OSP Kosztowo,  Gromadno,  czy Kościerzyn Wielki.  Nie 

można  również  wspomnieć  o  remoncie  budynku  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Wyrzysku

i o remontach przeprowadzanych w pozostałych remizach. Warto też dodać, że oprócz zakupów 

dokonanych przez Gminę Wyrzysk jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Bąkowie pozyskała 

samochód z  Komendy Wojewódzkiej PSP w Poznaniu, a samochód ma bardzo charakterystyczną 

nazwę ,,Yeti”. 

Szanowni  Państwo!  Na  przestrzeni  tych  ostatnich  5  lat  Gmina  Wyrzysk  wraz  z  jednostkami 

organizacyjnymi  takimi  jak  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  Miejsko-Gminny 

Ośrodek Kultury, czy szkołamiGmina Wyrzysk realizowała lub jest w trakcie realizacji ponad 70 

programów, dzięki którym pozyskiwano środki unijne, krajowe, od Wojewody Wielkopolskiego, 

czy  Urzędu  Marszałkowskiego.   Warto  chociażby  wspomnieć  takie  programy  jak:  Rządowy 

Program  na  Rzecz  Rozwoju  oraz  Konkurencyjności  Regionów  Poprzez  Wsparcie  Lokalnej 

Infrastruktury Drogowej   z  Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.  Dzięki  temu 

programowi Gmina Wyrzysk pozyskała środki  na remont ulicy XXX-lecia w Osieku nad Notecią.  

Prace  związane  z  ochroną,  rekultywacją  i  poprawa  jakości  gruntów  rolnych  z  Urzędu 

Marszałkowskiemu dofinansowano budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych w Falmierowie, 

Karolewie,  czy  Konstantynowie.  3  edycje  Polskiego  Ładu  – dzięki,  którym  Gmina  Wyrzysk 

pozyskała środki na przebudowę dróg gminnych w Osieku nad Notecią – ul. Jasna, 11 Listopada i 3  

Maja, budowa Gminnego Centrum Społeczno-Kulturalnego w Osieku nad Notecią, budowę ulic na 

osiedlu Leśnym i Zduny w Wyrzysku, budowę ulic na osiedlu Kwiatowym w Wyrzysku, budowę 
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dróg  gminnych  w  Falmierowie,  Rudzie   i  Gleśnie.  Rządowy  Fundusz  Polski  Ład  Program 

Inwestycji  Strategicznych  – dzięki  temu  programowi  pozyskane  zostały  środki  na  budowę 

skateparku w Wyrzysku, który będzie realizowany w tym roku. Na termomodernizację budynków 

szkół podstawowych w Wyrzysku i Osieku nad Notecią, gdzie zadnie będzie realizowane w okresie 

wakacji. Na modernizację hali sportowej w Wyrzysku – kolejny etap. Na adaptację budynków na 

przedszkole i żłobek w Osieku nad Notecią i Wyrzysku, gdzie prace rozpoczną się w tym roku.  

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – dzięki któremu ul. Przemysłowa, ul. XX-lecia w Osieku nad 

Notecią oraz droga w Kosztowie zyskały i zyskają nowy wygląd. Fundusz Dróg Samorządowych – 

ul.  Parkowa  w  Wyrzysku  wraz  z  dojazdem  do  Szkoły  Podstawowej  i  basenu  oraz  droga

w Falmierowie, dofinansowane z tego programu.  Fundusz Przeciwdziałania COVID-19 dla gmin

i  powiatów –  budowa  drogi  dojazdowej  do  gruntów  rolnych  w  takich  miejscowościach  jak: 

Auguścin,  Polanowo  i  Wyrzysk,  przebudowa  świetlicy  w  Bąkowie.  W  tym  miejscu  warto 

podkreślić, że dzięki dobrej współpracy z Urzędem Marszałkowskim i realizacji programu Szatnia 

na Medal, na terenie naszej Gminy w 5 obiektach zostały wyremontowane pomieszczenia socjalno-

szatniowe dla  zawodników takich  klubów sportowych jak:   Wyrzyski  Ludowy Klub Sportowy 

Łobzonka,  boisk Orlik  2012 w Wyrzysku,  Ludowego Zespołu Sportowego „Sokół”  Kościerzyn 

Wielki,  Towarzystwa  Sportowo-Kulturalnego  Orzeł  Osiek  oraz  szatnie  dla  uczniów  w Szkole 

Podstawowej  w  Falmierowie.  Warto  również  wspomnieć  o  takim  programie  jak  Program 

Operacyjny Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 – Cyfrowa Gmina, dzięki któremu Gmina Wyrzysk 

pozyskała środki finansowe dla dzieci  z rodzin popegeerowskich.  W ubiegłym roku 266 dzieci 

uzyskało nowe laptopy. Również w ramach tego programu Gmina Wyrzysk pozyskała środki na 

rozwój cyfrowy Jednostek Samorządu Terytorialnego oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na 

zagrożenia.  Tak  jak  wspominała  Pani  Burmistrz  nie  zapominaliśmy  o  szkołach  i  dla  szkół  

pozyskane zostały środki w ramach takich programów jak: „Zdalna Szkoła”  - zakup komputerów, 

„Laboratorium  Przyszłości”  -  zakup  pomocy  dydaktycznych,  program  „Posiłek  w  szkole”  - 

wymieniono  wyposażenie  w  kuchniach  przy  szkołach  podstawowych  w  Wyrzysku  i  Osieku, 

„Aktywna  Tablica”  -  zakup  sprzętu  IT,  „Klucz  do  kompetencji”  -  prowadzenie  zajęć 

pozalekcyjnych. W tym miejscu należy również wspomnieć o usługach społecznych realizowanych 

w Gminie Wyrzysk z Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-

2027, które są realizowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku. Nie 

można  również  zapomnieć  o  usługach  opiekuńczych  na  rzecz   najbardziej  potrzebujących 

mieszkańców Gminy  Wyrzysk.  Ten  projekt  realizowany  na  przestrzeni  kilku  lat   jest  również 

realizowany przez  Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku. 

Szanowni Państwo! Inwestycje są bardzo ważne, są potrzebne każdemu z nas do lepszego życia

i  funkcjonowania  w  naszej  lokalnej  społeczności,  ale  nie  możemy  zapomnieć  o  tym,  że  też 

potrzebujemy  coś dla duszy i dla ciała. Nasze jednostki organizacyjne dbają o to żeby nie zabrakło 
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również  wydarzeń  sportowych  i  kulturalnych.  W  tym  miejscu  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji

w Wyrzysku już 6 raz realizuje cykl 4 pory roku Dębowa Góra, a warto wspomnieć, że na początku 

brali udział tylko biegacze i kijkarze, a teraz są też rowerzyści. Sztandarową imprezą, już ponad 20 

letnią  jest  Biel  OLKA organizowany wraz  z  biegami  szkolnymi  oraz  wzbogacony  o  biegi  dla 

przedszkolaków. Nie można zapomnieć również o propagowaniu rodzinnego spędzania wolnego 

czasu  na  dwóch  kółkach  dzięki  rodzinnemu  przejazdowi  organizowanego  podczas  pikniku

w  Wyrzysku.  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  podczas  organizowania  pomocy 

najbardziej  potrzebującym  i  przekazywania  wsparcia  oraz  świadczenia  różnych  usług  również 

realizuje  zadania  z  myślą  o  mieszkańcach  naszej  Gminy.  Warto  wspomnieć  o  realizowanych

w  ubiegłym  roku  kreatywnych  wakacjach  w  sołectwie  Dąbki,  o  Kreatywnych  Zabawach 

Andrzejkowych  zrealizowanych  na  sali  widowiskowej  w  Wyrzysku,  czy  też  o  balu 

karnawałowym  ,,u  Ambrożego  Kleksa”.   Na  zakończenie  wakacji  w  ubiegłym  roku  został 

zorganizowany piknik przy współpracy z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Kultury oraz Ośrodkiem 

Sportu i Rekreacji. Ważnym wydarzeniem był happenink ,,Stop przeciw przemocy”.  Nie możemy 

również  zapomnieć  o  inhalatorium,  czyli  tężniach,  które  zostały  zrealizowane  w  ramach 

dofinansowania z Generatora Innowacji Sieci Wsparcia 2. TES. Przedsięwzięcie to jest realizowane 

z udziałem  Spółdzielni Socjalnej Nowe Horyzonty.  W ubiegłym roku została oddana do użytku 

Jadłodzielnia,  która  została  zrealizowana  w  ramach  programu  ,,Podziel  się  jedzeniem”,  z 

„Programu ograniczenia marnowania i strat żywności w Wielkopolsce na lata 2021-2025”. Miejsko-

Gminny Ośrodek Kultury w Wyrzysku dba zarówno o dorosłych jak i dzieci. W ostatnim czasie 

dzieci  mają  możliwość  uczestniczyć   w  spektaklach  teatralnych  przygotowanych  zarówno  w 

świetlicach,  jak

i imprezach plenerowych na bulwarach wyrzyskich. Nie brakuje koncertów na rozpoczęcie wakacji, 

czy też zakończenie wakacji, ale już są w kalendarzu zapisane koncerty noworoczne, jak i koncerty  

z okazji Dnia Kobiet. 

Szanowni Państwo! Zadań inwestycyjnych jest znacznie więcej i wybranie tych najważniejszych, 

istotnych dla mieszkańców to bardzo trudne zadanie, bo każde przedsięwzięcie zrealizowane z 

budżetu na przestrzeni tych lat było istotne dla mniejszej czy większej grupy społeczności naszej 

lokalnej. Chciałabym powiedzieć Państwu, co w najbliższych miesiącach będzie realizowane. Będą 

przeprowadzone termomodernizacje budynków Szkół Podstawowych w Osieku nad Notecią i 

Wyrzysku. Zostanie przeprowadzona adaptacja budynków na przedszkola w Wyrzysku i Osieku nad 

Notecią. Trwa już remont drogi w Kosztowie. Będzie przeprowadzona przebudowa drogi gminnej 

w Auguścinie. Zostaną przygotowane dokumentacje na budowy dróg gminnych w Falmierowie, 

Konstantynowie, Kosztowie i Gromadnie. Rozpoczną się prace przy budowie skateparku w 

Wyrzysku. Rozpoczną się prace remontowe wewnątrz budynku Urzędu Miejskiego w Wyrzysku,
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Warto w tym miejscu podkreślić, że prawie 580.000 zł zostało zabezpieczonych na realizację zadań 

w ramach funduszu sołeckiego  na zagospodarowanie terenów wokół świetlic, terenów sportowo-

rekreacyjnych.  Będą przeprowadzone remonty w świetlicach w Dobrzyniewie,  Konstantynowie, 

Polanowie i Osieku nad Notecią. Pojawią się nowe punkty oświetleniowe i zostaną utwardzone 

kolejne drogi gruntowe.

Szanowni Państwo! Bardzo dziękuję za poświęconą uwagę i składam gratulacje Radzie Miejskiej 

w Wyrzysku VIII kadencji oraz Burmistrzowi Wyrzyska za realizację ważnych przedsięwzięć dla 

nas wszystkich”.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka podziękował Pani Kamili Bąk oraz Panu Ryszardowi Sellowi 

za szczegółowe przedstawienie informacji o działalności organów gminy, w tym materii związanej 

z rozwojem gospodarczym, kulturalnym i społecznym naszej ,,Małej ojczyzny”. 

                                                       
Ad. 7 Wręczenie podziękowań radnym Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad i poprosił o 

pomoc we  wręczeniu  podziękowań Burmistrz  Wyrzyska   -  Panią  Bogusławę Jagodzińską  oraz 

Wiceprzewodniczących Rady – Pana Ryszarda Sella i Pana Piotra Radwańskiego. 

Głos  zabrała  Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Bogusława  Jagodzińska,  która  powiedziała,  że  te 

podziękowania to nic innego jak grawerton, czy dyplom, który zostanie wręczony dla upamiętnienia 

tej  kadencji.  Kiedyś kiedy zasiądzie się w cichości swojego domu będzie miło zobaczyć siebie

w czasie kadencji  na zdjęciach i  popatrzeć na kolegów i  koleżanki,  z  którymi kawał życia się 

spędziło by służyć naszym mieszkańcom. Ponadto aby można było spisać historię w cichości domu, 

to zostanie wręczony długopis parker, również z życzeniami, aby móc pochylić się nad tym co się 

robiło, a może ktoś będzie miał ochotę spisać  dzieje kadencji, do czego będzie służył ten przyrząd. 

Burmistrz  Wyrzyska  skierowała  słowa  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

i powiedziała, że liczy na to, iż spisze Pan te wszystkie lata, w których Pan mieszkańcom służył. 

Nastąpiło wręczenie podziękowań o treści:  ,,Składamy wyrazy uznania za pełną zaangażowania 

pracę dla dobra społeczności lokalnej. Dziękujemy za wysiłek włożony na rzecz rozwoju naszej 

gminy i życzymy dalszych sukcesów w życiu osobistym i zawodowym„ ,dla wszystkich radnych w 

kolejności: 

- Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Roman Łuka;

- Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Piotr Radwański;

- Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Ryszard Sell;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Piotr Banach;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Krzysztof Bartkus;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Piotr Belka;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Tomasz Bogdański;
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- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Andrzej Głąb;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Ryszard Janowiak;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Mateusz Jaremko;

- Radna Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pani Beata Królik;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Leszek Malczewski;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Leszek Matuszewski;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Włodzimierz Michalski;

- Radny Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan Stefan Wełniak.

Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusława Jagodzińska powiedziała, że wszyscy Radni zasiadający

w radzie w tej kadencji, oprócz Pani Radnej Beaty Królik startują w wyborach w dniu 7 kwietnia 

i od Państwa decyzji zależy, czy będą zasiadać dalej, ale wszystkim Radnym jeszcze raz dziękuje 

się  za  współpracę.   Praca  z  większością  Państwa  była  dla  Burmistrza  ogromną przyjemnością

i ogromnym wyzwaniem. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że chciałby wyrazić wielką radość, że mógł jako 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  jako  Radny  współpracować  z  Panią  Burmistrz  jak  również

z podległymi współpracownikami. Niech kwiaty będą wyrazem wdzięczności oraz podziękowań 

dla Pani Burmistrz Wyrzyska oraz podległych pracowników. Wszystkiego Najlepszego, wszelkiej 

pomyślności oraz powodzenia na dalszej drodze samorządowej. 

Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusława Jagodzińska powiedziała,  że te kwiaty i  podziękowania 

należą się również współpracownikom, gdyż to są wspaniali ludzie, a bez nich realizacja wielu 

zadań, o których mówiła Pani Sekretarz nie byłaby możliwa. Naprawdę w tym urzędzie pracują 

wykwalifikowani  fachowcy  w  swoich  dziedzinach.  Bardzo  jest  się  im  wdzięcznym  za  to,  że 

podejmują się tak trudnych wyzwań, gdzie czasami można nakazać coś robić, ale jeżeli pojawiają 

się takie osoby jak w tym urzędzie, które chcą coś robić, to jest to wielkie szczęście dla Burmistrza 

i  dla  Rady.  W tym momencie  Burmistrz  Wyrzyska  złożyła  podziękowania  swoim najbliższym 

współpracownikom i zwróciła się do Pana Zastępcy Burmistrza – Jacka Wiśniewskiego: ,,Bardzo Ci 

Jacku dziękuję za to, że ze mną czasami wytrzymujesz, bo ja Cię pędzę po całej gminie, w tem i we  

wte i proszę żebyś dopilnowywał pewnych tematów i zadań, a spełniasz się w tej roli rewelacyjnie.  

Bardzo  Ci  dziękuję  za  to,  że  pracujesz  ze  współpracownikami  na  takim  poziomie  nie  tylko 

merytoryczności, a także przyjaźni.  Bardzo Ci jestem wdzięczna za to i cieszę się, że jesteś”. 

Następnie Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusława Jagodzińska zwróciła się do Pani Kamili Bąk – 

Sekretarza Miasta i Gminy Wyrzysk: ,,Miała ogromnie trudny czas, bo jak Państwo słyszeliście był 

to czas pandemii,  wybuchu wojny na Ukrainie i  tworzenie jak gdyby nowych dokumentów, bo 

pojawiały się zmiany prawne co chwile, i bardzo dobrze sobie z tym poradziła. Bardzo Ci jestem 

wdzięczna Kamila, że jesteś ze mną, że zawsze reagujesz w odpowiedni sposób i mieć takiego 

Sekretarza to zaszczyt i przyjemność. Bardzo Ci za to dziękuje”. 
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Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że wraz z koleżanką Radną i kolegami Radnymi 

dołącza się do tych podziękowań, co przed chwilą przedstawiła Pani Burmistrz, bo jest za co. Te 

kwiaty  składane  są  na  Pani  ręce,  a  prośba  jest  o  podziękowanie  również  podległym 

współpracownikom. Wszystkiego Najlepszego. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  jest  również  obecna  Pani 

Skarbnik,  a  jak  kiedyś  powiedziała,  że  są  obie  na  dobre  i  na  złe,  bo  mają  największą 

odpowiedzialność jeżeli chodzi o finanse publiczne, o zabezpieczenie środków zgodnie z Państwa 

oczekiwaniami  i  oczekiwaniami  Radnych.  Burmistrz  Wyrzysk  zwróciła  się  do  Pani  Teresy 

Mikołajczak – Skarbnika Gminy Wyrzysk: ,,Pani Teresa Mikołajczak, niezwykle oddana finansom 

osoba. Czuwająca nad tym, żeby wszystko się zgadzało. Fakt, że ma czasami węża w kieszeni, ale 

to  jej  urok.  Wiem, że  jeżeli  mówi,  że  nie,  bo nie  można,  to  nie  da rady pewnych przepisów 

przekroczyć, czy środków finansowych.  Bardzo Ci dziękuję, że jesteś, że tak czuwasz nad tymi 

wszystkimi działaniami finansowymi i ta realizacja zadań jest też możliwa dzięki Tobie. Dzięki 

szukaniu i pozyskiwaniu, i dzięki współpracy z innymi pracownikami, i mam nadzieję, że jesteś też 

po dzisiejszej sesji usatysfakcjonowana, bo sama mi powiedziałaś, że my tyle zadań zrobiliśmy. Bo 

w tej codziennej pracy po prostu się tego nie dostrzega i robi się swoje. Za to robienie swojego,  

bardzo Ci dzisiaj dziękuję”. 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  powiedział:  ,,Ja  również  dziękuje  Pani  Skarbnik  oraz 

podległym pracownikom za pracę na rzecz finansów gminnych, bo wiem, że to nie jest łatwy chleb 

ale myślę, że nie miała Pani ze mną większych problemów jeżeli chodzi o tą kwestię. Jeszcze raz 

wszystkiego najlepszego i wielkie podziękowania dla Pani i podległych pracowników”. 

Burmistrz Wyrzyska – Pani Bogusława Jagodzińska powiedziała, że jest jeszcze jedna osoba, która 

bardzo pomaga, a która ukryła się w cieniu, bo nie chce zasłaniać. Został zaproszony Pan Ireneusz 

Subczyński – Radca Prawny. Burmistrz Wyrzyska wypowiedziała następujące słowa: ,,Nie wiem, 

czy Państwo znają obieg dokumentów. Najpierw pracownik merytoryczny przygotowuje, a potem 

sprawdza i podpisuje te umowy, czy nasze wnioski – kierownik, potem główna księgowa, a potem 

to wszystko trafia do Pana Radcy i czasami mówi - tak być nie może. To my pytamy – jak? Bardzo  

dziękuję Panie Radco, Panu i proszę przekazać Pani Alinie, że bardzo dziękuję, że jak czasami ja 

nie wiem jak, to Pan wie. Dziękuję, że zawsze służy Pan tą pomocą prawną, że jest Pan ochroną, 

tak jak Pani Alina, tych naszych zadań, prawidłowej realizacji, bo przecież nie o to chodzi, żeby 

wydawać ale prawidłowo wydawać, zgodnie z prawem. Bardzo Panu dziękuję”. 

Na  zakończenie  Burmistrz  Wyrzyska  podziękowała  Paniom  i  Panom  Sołtysom,  a  także 

Przewodniczącym Rad Osiedlowych,  za  to,  że  są  i  dodała,  że  ma nadzieję,  że  w czasie  kiedy 

zakończy się ich kadencja, co się zbliża, to mieszkańcy obdarzą ich takich zaufaniem, iż będą mogli 

kontynuować swoje cele, plany i marzenia. 
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Ad. 8 Wystąpienia zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad i zapytał, czy 

ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.

Nikt z obecnych na sali nie zabrał głosu. 

Ad. 9  Zakończenie obrad.

O godzinie 14:45 Przewodniczący Rady zamknął LXXX sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady
Protokół sporządziła: (-) Roman Łuka 
Dagmara Pinkowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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